
Oświadczenie złożone 

przez senatora Mariana Poślednika 

na 25. posiedzeniu Senatu 

w dniu 9 września 2016 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra rolnictwa i rozwoju wsi Krzysztofa Jurgiela 

Szanowny Panie Ministrze! 

Lokalni przedsiębiorcy zwracają się do mnie z prośbą o interwencję i zainteresowanie Pana Ministra 

sytuacją, jaka obecnie występuje na rynku pieczywa w Polsce. 

Obecnie 15% udziałów w całym rynku pieczywa w Polsce mają mrożone produkty, odpiekane  

w dyskontach. Udziały te są dwa razy większe niż 5 lat temu, a branża spożywcza prognozuje, że mogą 

jeszcze się zwiększyć. 

Istnieją obawy, że mrożone pieczywo, tzw. do odpieku, wyprze to tradycyjne, gdyż jest od niego tańsze  

i nie generuje strat. Lokalni przedsiębiorcy już dostrzegają kłopoty z tym związane. Wzrost sprzedaży 

pieczywa mrożonego kosztem sprzedaży pieczywa tradycyjnego pieczonego na zakwasie będzie powodował 

bankructwo rodzinnych firm. 

Lokalni producenci, próbując dostosować się do obecnej sytuacji, konkurują głównie ceną, co odbija się na 

jakości towaru. Szacuje się, że w tym roku może upaść blisko 500 piekarni, czyli ok. 5% wszystkich na rynku. 

1. Panie Ministrze, czy dostrzega Pan wymieniony problem? 

2. Jak opisana sytuacja ma się do celów zawartych w Programie Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 

2014–2020? 

Z poważaniem 

Marian Poślednik 

 


